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Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce Lično
Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično

konaného dne 18. 9. 2024, pořadové číslo 14
Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. rozpočtové opatření č.3/2024 v pravomoci starostky,
3. info o stavu finančních prostředků, úroky z vkladů,
4. info o dění a připravovaných projektech.

Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu 

usnesení ve složení: Ing. Jan Baše a Ing. Martin Falta,
2. uzavření Smlouvy pro umístění Z-Boxu a spolupráci při jeho 

provozování mezi Obcí Lično a fi Zásilkovna s.r.o.,
3. Zástavní smlouvu k nemovitosti reg. č.5500/1025761-

-02/24/01-003/00/R mezi ČSOB Hypotéč-
ní bankou, a.s. a Richardem a Barborou Váňovými, 

4. uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břeme-
ne a dohodu o umístění stavby č.IV-12-2026348/SOBS VB/1 
RK, Lično č.p.80, posil KNN mezi ČEZ Distribuce a.s., zast. 
Energomontáže Votroubek s.r.o. a Obcí Lično,

5. Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a do-
hoda o umístění stavby č. IZ-12-2003120, RK, Lično p.č.16/1, 
přeložka knn, mezi ČEZ Distribuce a.s., zast. ELEKTRO 

SCHEJBAL s.r.o. a Obcí Lično,
6. rozpočtové opatření č.4/2024.

Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično
konaného dne 30. 10. 2024, pořadové číslo 15

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. info o dění a připravovaných projektech.

Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu 

usnesení ve složení: Bc. Stanislav Koráb a p. Karel Joukl,
2. záměr prodeje pozemků v lokalitě Z5a s názvem „Pod čerpací stani-

cí“ za účelem výstavby objektů individuálního bydlení, Pravidla pro-
deje pozemků, Smlouvu o smlouvě budoucí kupní a Kupní smlouvu,

3. smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a do-
hoda o umístění stavby č. IV-12-2028313, zasíťování 10 parcel 
- kabelové vedení nn, zemnící pásek a 7x pilíř, s ČEZ Distribuce 
a.s., zast. ELEKTRO-COMP spol., s.r.o., se sídlem Maloskalic-
ká 68, 552 03 Česká Skalice,

4. provozní řád sběrného místa.
Další plánované zastupitelstvo obce se uskuteční

18. prosince 2024.

Slovo starostky
Vážení spoluobčané, milí sousedé, čtenáři Zpravodaje.

Je listopad 2024 a volební období se dostalo do své polo-
viny, blíží se opět závěr roku. S tímto přišlo také bilanco-
vání, co se nám za uplynulé dva roky povedlo a které plány 
se nám daří méně. Všeobecně bych mohla konstatovat, že 
většinu palčivých témat aktivně řešíme a mnohá již svého 
řešení i nalezla. Podařilo se nám od prvních jednání v roce 
2016 a nákupu pozemků v roce 2017 konečně dokončit při-
pravenost 10ti parcel pro výstavbu rodinných domů, kte-
ré jsou nyní v nabídce k prodeji. Bezpečnost v obci byla 
zvýšena výstavbou bezpečného přechodu před ZŠ, stezkou 
vedoucí směrem k pekárně a projekčně máme připraveny 
nebo připravujeme další lokality pro výstavbu chodníků, 
navržení protipovodňových opatření by mělo být do konce 
roku. Odpadové hospodářství bylo podpořeno otevřením 
sběrného místa v Ličně a chceme postupně zvelebit kon-
tejnerová stání. Věnujeme se také opravám a modernizaci, 
kdy byla provedena oprava a zateplení vinárny, úprava návsi 
v Radostovicích, rekonstrukce hřbitovní zdi, máme připra-
vené projekty revitalizace návsi v Ličně, opravy vodní nádr-
že v Ostašovicích, vybudování nových chodníků, v těchto 
dnech by mělo být dokončeno rozšíření veřejného osvětlení 
solárními lampami v Radostovicích a Ostašovicích a zá-
roveň dokončujeme projekt rozšíření veřejného osvětlení 
na mnoha lokalitách obce. Nákupem pozemku jsme přiblíži-

li výstavbu téměř dvouhektarového 
rybníku v Ličně Pod Hůrkou. Naši 
pracovníci technických služeb zvele-
bují obec a proběhlo vyčištění řady 
míst, která po tom již řadu let volala, 
dochází k výsadbám a údržbě zejmé-
na ovocných stromů, kdy se nám jich 
již podařilo vysázet ke dvěma stům. 
Věnujeme velkou pozornost také 
kulturním a společenským akcím a podpoře spolků. 

Co se nám nedaří a co vnímám jako problém je, že se bu-
deme muset více zaměřit na řešení odpadového hospodář-
ství a zvýšit úsilí v propagaci důsledné separace odpadů. 
Chceme zachovat stávající výši poplatků za komunální od-
pad. Ale - pokud se nám, občanům naší obce, a týká se to 
opravdu jednoho každého z nás, jedné každé domácnosti, 
nepodaří zvýšit vytříděnost a snížit množství vytvářeného 
komunálního odpadu, budeme muset do budoucna poměr-
ně dramaticky zvýšit poplatky za svoz odpadu. Tomuto té-
matu se věnuji i v další části zpravodaje.

Kdybyste se chtěli dozvědět více o obci, máte tuto možnost 
zprostředkovanou na stránkách obce www.licno.cz i ve Fo-
togalerii, kde se můžete dozvědět informace i obrazem.
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Zprávy z obce:
Výstavba 10-ti parcel pro rodinné domy 

v lokalitě „Za benzínkou“
Příprava výstavby parcel se konečně po letech posunula do  
závěrečné fáze. V minulých měsících proběhlo výběrové říze-
ní na dodavatele stavby. Ke dni a hodině otevírání obálek tj. 
27.9.2024 v 9.00 hodin se přihlásilo 10 uchazečů, vítěznou fir-
mou se stala firma KZP-stavby s.r.o., Pardubice s cenou v na-
bídce 13 266 298,43 Kč včetně DPH, s nimiž byla uzavřena 
smlouva o dílo. Na základě znalosti ceny stavebních prací jsme 
mohli přistoupit k určení ceny pozemku, která byla odvozena 
ze znaleckého posudku s tím, že obec Lično se rozhodla snížit 
cenu u nových pozemků č. 1, 2, 4 a 7 z důvodu ochranných pá-
sem stávajících inženýrských sítí - vedení vysokého napětí, kte-
ré omezuje plnohodnotné využití dotčených nových pozemků. 
Nové pozemky nejsou dosud zapsány v katastru nemovitostí, 
zápis by měl v nejbližších dnech proběhnout. 

V souladu se zákonem jsme koncem října zveřejnili na úřed-
ní desce obce Záměr prodeje pozemků v lokalitě Z5a s ná-
zvem „Pod čerpací stanicí“ za účelem výstavby objektů in-
dividuálního bydlení, Pravidla prodeje pozemků, Smlouvu 
o smlouvě budoucí kupní a Kupní smlouvu.

Nabízené pozemky jsou v době zveřejnění záměru bez  
dopravní a technické infrastruktury s tím, že od srpna 2025 
do konce prvního čtvrtletí roku 2026 vč. kolaudace budou 
v lokalitě realizovány na náklady investora tyto inženýrské 
sítě – vodovod, kanalizace, vedení elektřiny, optický kabel. 
Zájemci o koupi jednotlivých pozemků se mohou k zámě-
ru vyjádřit a podat své nabídky plně v souladu s „Pravidly 
prodeje pozemků Obce Lično v lokalitě Z5a s názvem „Pod 
čerpací stanicí““, a to v době ode dne vyvěšení Záměru pro-
deje pozemků na úřední desce obce do 31.3.2025.

Obec upozorňuje, že v období ode dne vyvěšení záměru 
obce na úřední desce obce do 20.11.2024 byly přijímány vý-
lučně žádosti od žadatelů o koupi nového pozemku s trva-
lým pobytem nebo trvalým bydlištěm v obci Lično (za oso-
bu s trvalým bydlištěm v obci Lično se považuje zájemce, 
jenž v obci Lično skutečně bydlí a trvale se zde zdržuje.).  
Po uplynutí této doby, tedy dne 22.11.2024, bude na úřední 
desce uveřejněn seznam volných nových pozemků, na které 
bude umožněno od 22.11.2024 do 31.3.2025 podat žádost 
o koupi všem zájemcům. 

Podmínkou pro uzavření kupní smlouvy týkající se nového 
pozemku ze strany obce vybranému zájemci (budoucímu 
kupujícímu dle uzavřené budoucí kupní smlouvy) je sku-
tečnost, že nejpozději do 30.4.2025 bude uzavřeno alespoň 
osm budoucích kupních smluv týkajících se nových pozem-
ků a tyto smlouvy nabydou své účinnosti (tj. ve sjednané 
lhůtě budou obci uhrazeny stanovené kauce dle uzavřených 
budoucích kupních smluv). V případě, že ve sjednaném 
termínu nebude splněna podmínka pro uzavření kupních 
smluv, obec si vyhrazuje právo zrušit záměr prodeje nových 
pozemků, včetně zrušení výstavby veřejné infrastruktury 
v dané lokalitě.

V posledních dnech se k nám dostala informace, že obec 
má možnost podat žádost o dotaci na vybudování technické 
infrastruktury u výstavby rodinných a bytových domů, SFPI 
(podpora investic), s dotací 100.000,-Kč/ parcelu. O tuto 
dotaci budeme žádat počátkem prosince 2024.

Revitalizace návsi v Ličně
Projekt Revitalizace návsi v Ličně se projekčně dostal do  
finále. Podařilo se nám zabezpečit kompletně zpracovanou 
projektovou dokumentaci na demolici a stavební práce, je 
již zadána přeložka elektrického vedení a plynu v této loka-
litě a podaná žádost o dotaci na demolici objektu, stabilizaci 
opěrné zdi a přidružené terénní úpravy.

Plánujeme podat několik žádostí o dotaci, kdy by mohly 
být pokryty náklady na demolici a stabilizaci opěrné zdi 
pod školkou, chodníky a bezbariérové autobusové zastávky 
a revitalizaci návsi jako takové. Pokud se zadaří, dotace by 
mohly pokrýt až 50% celkových nákladů.

Parcela č. Parcelní číslo Plocha pozem-
ku v m2 Cena za m2

Cena za par-
celu v Kč vč. 

DPH
parcela 1 428/1 1 003 1 850 1 855 550
parcela 2 428/3 997 1 850 1 844 450
parcela 3 427/1 976 2 050 2 000 800
parcela 4 428/4 1 021 1 850 1 888 850
parcela 5 427/4 1 001 2 050 2 052 050
parcela 6 427/7 919 2 050 1 883 950
parcela 7 3018 1 090 1 850 2 016 500
parcela 8 427/5 1 005 2 050 2 060 250
parcela 9 427/6 981 2 050 2 011 050
parcela 10 427/2 1 600 2 050 3 280 000
Celkem m2 10 593  20 893 450

Na závěr mého úvodníku a na začátku tohoto čísla  
Zpravodaje bych si dovolila Vám všem popřát ve zdraví 
a pohodě prožitý adventní čas, krásné Vánoce strávené tak, 
jak si přejete, a šťastný vstup do roku 2025, kdy se nám sto-
letí přehoupne do své druhé čtvrtiny.

Těším se na setkání s Vámi v předvánočním čase, a to  
společensky na již tradičním rozsvícení stromu, advent-
ním koncertě nebo pracovně-společensky 18. prosince na  
posledním letošním zastupitelstvu obce.

Vaše starostka Ing. Martina Ludvíková
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Revize ČOV, jímek a septiků 
- UPOMÍNKA

Do této doby se nám neozvalo v Ličně 21, v Ostašovicích  
8 a v Radostovicích 13 vlastníků nemovitostí. V těchto dnech 
dostanou tito vlastníci do svých schránek upomínku a po-
žádali bychom o neprodlené předání dotazníku na obecní 
úřad. Formulář je zveřejněn i na stránkách obce www.licno.
cz v části Obec-Kanalizace nebo jej lze získat v papírové 
podobě na podatelně Obce Lično. Žádáme ty, kteří z něja-
kých důvodů dotazník neodevzdali, aby jej předali v origi-
nálu na obci nebo zaslali mailem na adresu: obec@licno.cz.

Velmi oceňujeme vaši spolupráci, protože nám v součas-
nosti stále chybí statistická data, která budou dále využita 
v následném období pro rozhodování kam směřovat vývoj 
odkanalizování našich obcí.

Velké a důležité téma pro další období: 
Odpadové hospodářství v Ličně

Green deal neboli Zelená dohoda pro Evropu, ekologie,  
zálohování PET lahví, likvidace odpadů, to jsou témata, kte-
rá nyní hýbou nejen světem, ale také Českou republikou. 
Hlavním hybatelem je nejen rostoucí množství vyproduko-
vaného odpadu, ale také stále rostoucí náklady, chceme-li 
jadrněji, peníze, které to všechno stojí.

V naší obci narůstá dlouhodobě jak množství odpadu, tak 
i cena komunálních i separovaných odpadů. Meziročně ne-
jenže roste cena inflací, ale zároveň ze zákona klesá množ-
ství odpadů, na které je možné uplatnit finanční slevu dle 
zákona č. 541/2020Sb., o odpadech, jak je vidět z tabulky 
„Výpočet poplatku dle zákona o odpadech“.

Z této tabulky vyplývá, že při našem počtu 620 trvale  
žijících obyvatel, bude platit v letošním roce obec 105,4 tun 
za 500Kč/t (620osob x 170kg/os./rok) a zbývající tuny nad 
tento limit za poplatek 1.250Kč/t. Vloni jsme se nad limit 
dostali v listopadu, letos již v říjnu. V následujících letech 
množství kilogramů na osobu a rok klesá a poplatek nad 
limit stoupá.

JEDINÝM VÝCHODISKEM je VÝRAZNĚ OMEZIT 
VZNIK ODPADU, což moc nejde, nebo DŮSLEDNÉ 
SEPAROVÁNÍ odpadů z našich domácností. Podle rozbo-
rů komunálního odpadu je stále největší zátěží komunální-
ho odpadu BIOODPAD. Věnujte, prosím, separaci odpadů 
SVOJI POZORNOST. V naší obci stále existuje solidarita, 
že ti, co třídí, doplácejí za notorické netřídiče – náklady však 
za všechny opět poneseme my všichni občané formou zvý-
šených poplatků za odpady.

Jako příklad níže uvádíme tabulku, jak narůstaly ceny  
v uplynulých letech pro naši obec.
Z tabulky možná vyplývá, že svoz v tunách klesá, ale promí-
tá se zde hlavně třídění/separace odpadů a jak sami vidíte, 
náklady na odvoz separovaného odpadu nejsou ani zdaleka 
vyrovnány výnosy od fi EKOKOM, která nám za vyseparo-
vaný odpad zpětně platí. To je hlavně v důsledku velkých vý-
kyvů cen vytříděného materiálu. Naše obec v letošním roce 
bude na svoz komunálního odpadu opět doplácet.

NOVINKY V NAŠÍ OBCI V ROCE 2024 
• Do žlutých popelnic na plasty je možné ukládat také nápo-

jové plechovky (ne jiné).
• Došlo ke změně svozu komunálního odpadu, kdy svoz 

již bude natrvalo po čtrnácti dnech v zimě i v létě, vždy 
v sudý týden.

• Odvoz skla je plánovaný po třech měsících, a to v 1.polo-
vivě února, května, srpna a listopadu. Využívejte všechny 
kontejnery, nejen ty nejblíž vašeho bydliště.

* rok 2024 je aktualizovaný do října, listopad a prosinec je statistický odhad.
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• V sobotu 26.10.2024 bylo poprvé otevřeno sběrné místo 
v areálu bývalého JZD v Ličně č.p.82 pro ukládání velko-
objemového a nebezpečného odpadu. Dále pak bude ote-
vřeno každou sobotu v sudý týden ve stejném čase. Pro-

vozní řád sběrného místa je zveřejněný na www stránkách 
obce v oddílu Obec – Odpady nebo i na místě samém.

• Od 1.1 2025 budeme mít na sběrném místě možnost  
odevzdat i veškerý textil.

Pomůcka separování – možno vystřihnout a nalepit na lednici .
Foto hnědé popelnice je z naší obce.

A jak třídit?

Do komunálního
odpadu nepatří jídlo, 
zbytky od potravin,

oleje, listí a tráva apod.

Vše, co nejde separovat, patří do komunálního odpadu
nebo do velkoobjemového odpadu na sběrné místo.
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POZOR: Opět se blíží zimní sezóna 
a s tím spojený úklid sněhu

Žádáme tímto všechny občany, abyste 
v následujícím zimním období věnovali 
zvýšenou pozornost předpovědím po-
časí a hlavně ti, kteří parkují svá vozidla 
na komunikacích obce. V případě, že 
vaše auta budou překážet na komuni-
kacích, nebude pak možno tyto komu-
nikace kvalitně uklidit od sněhu, popřípadě uklidit vůbec. 
Jakmile bude snížena průjezdnost v důsledku překážejících 
aut, nebudou komunikace prohrnuté. Při velkém množství 
sněhu musejí být také uvolněné běžně využívané prostory 
pro parkování, a to z důvodu toho, že nahromaděný sníh 
musí být do těchto prostor skládkován na hromadu.

To samé platí v případě větví nízko nad komunikacemi, kte-
ré těžknou ještě pod váhou sněhu. Větve zbytečně poško-
zují techniku.

Výše uvedenými opatřeními chráníme váš a náš společný 
majetek a snažíme se předejít nepříjemným záležitostem 
spojeným s odřením vozidel nebo přímo havarováním.
Velmi děkujeme za pochopení.

Školení první pomoci
Počátkem listopadu proběhlo ve vinárně 
v Ličně školení první pomoci. Školitelkou 
byla Alena Frimlová DiS., která dlouhé 
roky pracuje jako záchranářka rychlé po-
moci při IZS Královéhradeckého kraje. Její 
školení bylo velmi zajímavé, doplněné celou řadou zkuše-
ností a ukázkami z praxe. Velmi vyzdvižena byla potřebnost 
mobilní aplikace Záchranka, jejíž instalace dokáže zachránit 
život např. při lokalizaci zraněného v méně známém teré-
nu. Protože se jedná o záchranu lidského života v jeho bez-
prostředním ohrožení, je velmi důležité vědět, jak pomoct 

s chladnou hlavou ve vypjatých situacích. Účastníci školení 
dostali odpovědi na celou řadu otázek. Vzhledem k vysoké 
kvalitě školení jsme rozhodnuti toto školení opět zopakovat. 

Rádi bychom občanům připomněli, že i naši hasiči JSDH 
mají ve své výbavě k dispozici a jsou proškoleni na využití 
AED – automatický externí defibrilátor, který rovněž za-
chraňuje životy.

Poldry a rybníky v obci Lično,
protipovodňová opatření

V průběhu července - v reakci na předešlá zastupitelstva 
a na mnoho diskusí ohledně tématu poldrů - proběhla celá 
řada jednání a hledání v dokumentacích jak na obci, tak v ar-
chivu Městského úřadu v Rychnově nad Kněžnou (dále jen 
MěÚ RK). Výsledkem šetření je skutečnost, že v katastru 
Lična máme dva suché poldry, z toho jeden Na Drahách je 
ve vlastnictví obce a druhý pod Radostovicemi ve vlastnictví 
Povodí Labe. Dále pak má obec ve vlastnictví vodní nádrž 
pod Radostovicemi a rybník u Tomasových, o kterém však 
nejsou vedeny na obci žádné záznamy, doklady a kontroly.
Dne 30.7.2024 se konaly dvě prohlídky vyvolané obcí a po-
vinně za účasti vodoprávního úřadu z MěÚ RK a Povodí 
Labe:

Poldr Na Drahách: zjištění byla, že žádné zápisy o kontro-
lách od r. 2012 neexistují, poslední zápisy o údržbě a pro-
hlídkách jsou z roku 2011. Zjištěné závady byly, že třeba 
zajistit poklop zámkem a opravit vodočetnou lať.

Vodní nádrž pod Radostovicemi: stavba byla povolena 
rozhodnutím č.j.: ŽP1220/97-231/2 ze dne 9.2.1998, ko-
laudační souhlas vydán pod č.j.: ŽP337/03-231/2 ze dne 
18.3.2003.
Základní údaje o dokumentaci k určenému vodnímu dílu:
a) manipulační řád: Manipulační a provozní řád z 11/2003, 

platný od 4.6.2004 do 30.6.2024
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b) provozní řád:  Manipulační a provozní řád z 11/2003, 
platný od 4.6.2004 do 30.6.2024

c) projektová dokumentace:  Agroprojekce Litomyšl 
s.r.o. z 9/1997, zak.č.32_03_00

  VODESTO s.r.o., Rychnov n.Kn. z 3/2018, za-
k.č.V_2018_011

d) program dohledu a další (povodňový nebo havarijní 
plán): Všechny části lze kontrolovat a udržovat za běž-
ného provozu. O prohlídkách a kontrolách vodního díla 
jsou vedeny záznamy pouze do r. 2011. 

Závěr prohlídky: vodní nádrž v současnosti neakumuluje 
vodu z důvodu chybějícího přítoku, nejsou osazeny dluže 
v požeráku, poklop není zajištěn zámkem, chybí vodočetná 
lať, v nádrži se nachází nános bahna a sedimentu, není vyu-
žíván akumulační prostor k zadržení vody z důvodu chybě-
jícího přítoku vody, na vzdušné hraně hráze jsou 3 stromy 
javoru, které narušují hráz a je třeba je skácet.

Uvedené závady na obou poldrech již byly k dnešnímu datu 
z velké části odstraněny.

Další jednání proběhlo koncem července s fi VODESTO, 
která v roce 2018 zpracovávala projekt na odstranění se-
dimentů na vodní nádrži, se závěrem, že byl aktualizovaný 
cenový rozpočet z 2018 na ceny roku 2024, kdy je nabídko-
vá cena 3,6mil.Kč vč.DPH za podmínek r. 2018, tj. za před-
pokladu uložení zeminy na pozemky vlastníků, kteří tehdy 
v r.2018 souhlasili - vlastníci nyní nemusí souhlasit, všech-
na vyjádření jsou již propadlá. Cena z r. 2018 je 2,4mil.Kč 
vč.DPH. Zástupce fi VODESTO upozornil, že po první 
velké vodě je vysoká pravděpodobnost opětovného zanese-
ní nádrže a nutnosti opětovného vytěžení.
Dále pak proběhlo jednání se zástupcem firmy Agroprojekce 
Litomyšl s.r.o. V r. 2015 byla provedena touto firmou Studie 
odtokových poměrů, v jejímž závěru je shledáno, že retenční 
prostor všech po sobě jdoucích zádržných prostorů - od sho-
ra: nádrž pod Radostovicemi, poldr Povodí Labe, rybník 
u Tomasových a následné zatrubnění - si nemůže klást za cíl 
zajistit kompletní protipovodňovou ochranu. Zástupcem fir-
my bylo tedy navrženo sestavení odtokového výpočtového 
modelu a vypracování návrhů protipovodňových opatření 
v ulici Na Potoce. Na základě tohoto bude aktualizován Po-
vodňový plán obce a majitelé nemovitostí budou moci za po-
moci obce mít vypracované Povodňové plány nemovitosti. 
K odtěžení sedimentů vodní nádrže pod Radostovicemi pak 
může docházet i jednou za 30 let bez dalšího, protože součas-
ný nános je ve výši plánované vodní hladiny, takže předpo-
kládaná retence nádrže je nánosem ovlivněna zanedbatelně.
Z výše uvedeného vyplynul závěr, že necháme vypracovat 
Studii protipovodňových opatření v ulici Na Potoce - Agro-
projekce Litomyšl s.r.o. Počátkem října proběhlo geodetické 
zaměření nemovitostí ohrožovaných povodní a na základě 

tohoto budou navržena taková opatření, aby ulice Na Poto-
ce byla připravená a chráněná před bleskovými povodněmi.

Povodně v září
Vzhledem k časnému hlášení přívalových dešťů jsme 
v Ličně byli připraveni. Technické služby napytlovaly písek 
a obecní úřad úzce spolupracoval s naší JSDH, kdy dochá-
zelo po několika hodinách k obhlídkám poldrů a celkového 
stavu toků po celém území našich obcí. Žádná voda v prů-
běhu několikadenních dešťů naše území neohrožovala.  
V neděli 15.9.2024 ráno Černíkovice vyhlásili II.st.povod-
ňové aktivity řeky Bělé od Skuhrova a tak měli naši hasiči 
výjezd k Ličenskému mlýnu a paní Hloupé, kde byl několik 
hodin sledován stav. Na suchých poldrech nebyla voda žád-
ná ani mírným průtokem.

Sbírka pro potřebné na Moravu
Obec Lično pořádala humanitární sbírku pro oblasti posti-
žené povodněmi. V naší hasičárně se sešlo velké množství 
potřebného materiálu. Z důvodu krizové dopravní situace 
v postižených oblastech jsme se domluvili na spolupráci 
s Městem Borohrádek, kam byl všechen materiál ještě v so-
botu 21.9.2024 našimi hasiči dopraven. Materiál byl v úterý 
převezen do Města Albrechtice okr. Bruntál na centrálu IZS 
přímo ve městě a předán paní starostce Ing. Murové. Mate-
riál je zde přerozdělován dle potřeby zástupcům spádových 
obcí. Všem velmi děkujeme za pomoc potřebným a vyjád-
ření vaší solidarity.
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Alej života

V Rodinné aleji života přibylo
7 nových třešní

Náš projekt výsadby rodinné aleje úspěšně pokračuje dalším 
ročníkem a volná místa podél cesty na Radostovice se po-
stupně zaplňují. Dělá mi radost, když vidím rodinky prochá-
zející se ke svým stromkům. Celkem jsme společně vysadili 
již 34 třešní různých odrůd. 
Letošní podzimní sázení proběhlo v sobotu 26. října 2024 
a potěšilo nás příjemné podzimní počasí. Vysadilo se celkem 
7 stromů při příležitosti narození dětí, významných naro-
zenin, výročí svatby a jsem rád, že se tato akce vždy nese 
v přátelské rodinné atmosféře. Tradičně bylo pro sázející 
připraveno drobné občerstvení. Děkuji všem, kteří k tomu-
to pohoštění přispěli. 
Pokud oslavíte ve Vaší rodině významnou událost a máte 
zájem spolupodílet se na aleji života, přihlaste se na další 

termín sázení. Ten se uskuteční opět na podzim, přesný  
termín se určitě včas dozvíte. Prosím případné zájemce, aby 
mě kontaktovali na e-mailu martinekfalta@seznam.cz nebo 
na telefonu 605 809 141. Budu se těšit na naši spolupráci. 

Ing. Martin Falta

Ukliďme Česko
Již tradičně naše obec organizuje a účastní se jarní úklidové 
akce, která se pořádá po celém Česku. Tentokrát se naše 
obec zúčastnila i akce podzimní. Nesešlo se nás tolik, co se 
nás schází na jaře, ale i tak jsme vyrazili v sobotu 28.9.2024 

vyzbrojeni rukavicemi a pytli na tříděný i směsný odpad.  
Vyrazili jsme několika směry po katastru obcí Lično, Osta-
šovice a Radostovice. Počasí nám přálo, sluníčko hřálo, tak-
že jsme v 10 hodin měli hotovo.
Děkujeme všem dobrovolníkům za účast a budeme rádi, 
pokud se na nějaké příští akci setkáme i s dalšími z vás.

Farnost Lično
Rádi bychom vás a vaše děti pozvali na Dětské mše svaté, 
které se konají každou třetí neděli v měsíci v našem kostele 
Zvěstování Páně v Ličně. Hraje a zpívá schóla, jejíž hudební 
a pěvecký sbor je tvořen převážně ličenskými. Děti jakého-
koliv věku jsou srdečně vítány, mše je uzpůsobená převážně 
jim. Jste srdečně vítáni.
Zveme vás na již tradiční adventní koncert, který se bude 
konat v neděli 22.12.2024 od 17 hodin opět v kostele Zvěs-
tování Páně. Nalaďte se s námi na vánoční atmosféru lido-
vými koledami i modernějšími vánočními písničkami, které 
bude interpretovat pěvecký a hudební sbor Ličeňák.

Mateřská škola

Přivítání po prázdninách
Nový školní rok jsme zahájili 2. září, kdy jsme v mateřské 
škole přivítali 20 dětí. Pro šest z nich byl tento den velkým 
životním krokem, protože do naší školky zavítaly vůbec 
poprvé. Zbývající kamarádi už zdejší prostředí dobře zna-
li a stali se společně s paními učitelkami, paní asistentkou 
i paní školnicí novým dětem průvodci v adaptačním období. 

I když to nebylo vždy bez slziček, během září se všichni 
nováčci rozkoukali a na školkový režim i delší odloučení 
od milující náruče maminky si bez problémů zvykli. Nesmí-
me opomenout ani nejstarší děti, které byly hned zkraje září 
symbolicky pasovány na předškoláky. V letošním roce je jich 
celkem šest.
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Co Čech, to muzikant
To je název představení Filharmonie Hradec Králové,  
kterého se 11. října naši nejstarší zúčastnili společně s žáky 
Základní školy. Koncert vznikl u příležitosti dvoustého vý-
ročí narození skladatele Bedřicha Smetany a nabídl nám 
průlet českými hudebními dějinami, od Rybovy České mše 
vánoční, přes Humoresku Antonína Dvořáka až po dílo 
zmíněného Bedřicha Smetany. Děti měly možnost všemi 
smysly prožít koncert symfonického orchestru, celý pro-
gram byl protkán vtipnými scénkami v podání herců z hra-
deckého Klicperova divadla.

Pohádka z lesní školky
A divadlo zavítalo i přímo k nám do školky. Naše milované 
divadélko JÓJO tentokrát přivezlo Pohádku z lesní škol-
ky. Kdo se chystá na podzim do hajan a kdo do školky, to 
zjišťoval v pohádce skřítek Známka cestou barevným pod-
zimním lesem. Seznámili jsme se s různými lesními zvířátky 
a dozvěděli jsme se třeba i to, jak se máme zachovat, když 
v lese potkáme Cvrdlikodlaka nebo jiné lesní příšery. Jako 
vždy se jednalo o krásný a legrační zážitek pro všechny malé 
i velké diváky.

Strašidelné dopoledne
Konec října se nesl v duchu halloweenských oslav, které 
jsme završili karnevalem. Na něj děti dorazily v nejrůzněj-
ších více či méně strašidelných maskách a užily si dopoledne 
plné tvoření, tance, her a soutěží, za jejichž plnění si vyslou-
žily malou odměnu. 

Na svatého Martina…
Svatého Martina jsme oslavovali celý jeden týden. Upekli 
jsme si svatomartinské rohlíčky se třemi druhy náplní, které 
jsme potom ve školce s chutí snědli. Nezapomněli jsme ale 
ani na rodiče, kterým jsme v šatně nachystali malou ochut-
návku. Znalosti, které děti během tohoto týdne o Martinovi 
získaly, našly své uplatnění při absolvování svatomartinské 
stezky. Fáborky nám ukazovaly cestu, během níž děti plnily 
úkoly a odpovídaly na otázky týkající se života svatého Mar-
tina. Na jejím konci jsme hledali sněhové vločky a sladký 
poklad, kterým byly děti za své úsilí odměněny.

A zase to JÓJO
Dalším divadelním představením, které k nám dorazilo, byla 
pohádka O dvanácti měsíčkách. Klasický příběh o zlé ma-
ceše, Holeně a hodné Marušce byl opět pojat originálně, byl 
naplněn laskavostí i humorem a děti měly možnost spolu-
podílet se na jeho průběhu svou vlastní aktivitou. Zkoušely 
si napočítat do 12, zopakovaly si měsíce v roce, cvičily ryt-
miku a rozpoznávaly vzorce dobrého a špatného chování.
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Plavu, plaveš, plaveme
Jako tradičně jsme i tento školní rok zahájili plavecký kurz 
v rychnovském bazéně pod záštitou plavecké školy DOR-
KA. Kurz odstartoval 20. listopadu a účastní se ho 9 na-
šich školkáčků. Děti zde utužují zdraví a sportovního ducha 
v brouzdališti i v plaveckém bazéně, stejně jako ve vířivce či 
parní kabině.

Po roce Vánoce…
A s blížícím se adventem se opět začínáme připravovat 
na nejkrásnější období v roce – Vánoce. Tvoříme, učíme se 
tradiční koledy i jiné krásné vánoční písničky a stejně jako 
každý rok, i letos se už těšíme na to, jaké překvapení nám 
Ježíšek pod stromeček nadělí.
Přejeme všem ličenským spoluobčanům, ať Vánoce prožijí 
především ve zdraví a klidu a nadcházející rok 2025 je pro 
ně rokem šťastným a naplněným.

Děti a zaměstnanci Mateřské školy Lično
Za kolektiv MŠ zpracovala Mgr. Barbora Vosáhlová

Základní škola

Filharmonie Hradec Králové
Děti ze základní a mateřské školy se zúčastnily interak-
tivního představení Co Čech, to muzikant ve Filharmonii 
Hradec Králové. Dirigentka Michaela Rózsa Růžičková je 
provedla světem české hudby, kterou si letos připomíná-
me v rámci Roku české hudby. Program se věnoval otázce, 
proč je Česko kolébkou tolika světově uznávaných hudeb-
ních skladatelů. Děti si z programu odnesly nejen skvělý 
zážitek, ale i inspiraci k dalšímu poznávání hudby a obje-
vování vlastního talentu. Akce ukázala, že česká hudba má 
i dnes co nabídnout.

Školní družina
Školní družina nabízí dětem 
pestrou škálu aktivit, ve kte-
rých si každý najde to své. 
Kromě výtvarné a kreativ-
ní tvorby se zaměřuje také 
na čtenářskou gramotnost, 
práci s informačními tech-
nologiemi nebo kulinářské 
dovednosti. Družina je za-
pojena do projektu Sportuj 
ve škole. V rámci tohoto 
projektu se děti věnují růz-
ným sportovním aktivitám. 
Oblíbenou součástí progra-

mu jsou také výlety do přírody, kdy děti rády chodí do lesa, 
objevují jeho tajemství a užívají si pohyb na čerstvém vzdu-
chu. 

Sběr pomerančové kůry 
Škola organizuje sběr sušené pomerančové a citronové kůry. 
Pokud se chcete zapojit, přineste kůru každý všední den 
od 6:30 do 16:00.

Sběr elektroodpadu
V základní škole probíhá sběr vyřazeného elektra (rádia,  
televize, počítače, tiskárny, fény, mikrovlnné trouby, sporáky, 
vrtačky, atd…), baterií, tonerů a mobilních telefonů. I zde 
uvítáme vaši podporu při sběru. Děkujeme za spolupráci.

Prevence školní neúspěšnosti
Nezbytnou součástí Školního preventivního programu je 
tzv. Prevence školní neúspěšnosti. Školní neúspěšnost je si-
tuace, kdy žák nedosahuje očekávaných výsledků ve škole, 
což může vést k opakování ročníku, nízkým známkám, pro-
blémům se sebedůvěrou a v krajních případech i k předčas-
nému ukončení školní docházky. Neúspěšnost ve škole se 
může projevovat v různých oblastech, jako jsou matematika, 
čtení, psaní nebo celkové chování ve třídě. 
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Nejčastější vliv na školní úspěšnost nebo neúspěšnost má 
osobnost žáka (snížená inteligence, nedostatečná paměť, 
emoční labilita, nízká odolnost vůči zátěži, poruchy učení, 
poruchy chování a jiné zdravotní komplikace žáka) a nepod-
nětné rodinné prostředí, žáci ohrožení sociálně nežádoucí-
mi jevy, problémy ve vztazích v rodině nebo ve škole (mezi 
kamarády, ve třídě, vztah s učitelem).  
Školní neúspěšnost může být doprovázena různými projevy, 
které dále komplikují situaci dítěte, např. zhoršení chování, 
sociální izolace, psychosomatické problémy, nízké sebevě-
domí a motivace. Opakovaný neúspěch může vést k rezig-
naci, ztrátě zájmu o školu a nízkému sebevědomí.
Zde je nezbytné včasné řešení školní neúspěšnosti, kdy je 
nutná soustavná a náročná práce se žákem, ale i jeho ro-
dinou. Neprospěch je způsoben souborem příčin, které je 
třeba dobře diagnostikovat a realizovat vhodná opatření. 
Důležitá je včasná reakce, aby žák byl schopen zastavit svůj 
pokles výkonu a případně se vrátit mezi „prospívající žáky“.
Preventivní programy zaměřené na školní neúspěšnost 
mohou mít dlouhodobě pozitivní dopad nejen na jednot-
livé žáky, ale i na celkové klima ve škole a školní úspěšnost. 
K těmto programům patří včasná identifikace problémů, 
podpora učitelů, individuální vzdělávací plány, podpora ro-
diny a poskytování poradenství rodičům, sociální a emoci-
onální podpora.
Při řešení školní neúspěšnosti je nezbytná spolupráce školy, 
dalších odborníků, rodiny a samotného žáka. Podpora rodi-
ny je v tomto procesu nenahraditelná i s ohledem na volbu 
budoucího povolání a budoucí život.

Mgr. Iveta Pokorná, metodik prevence

Ze základní školy a školní družiny
Listopadový zpravodaj mívá zvláštní a jedinečnou atmosfé-
ru, neboť ho čtenáři dostávají do svých schránek v průběhu 
Adventu, tedy v předvánoční době. Mají dostatek času si ho 
přečíst v teple domova, v klidu, nad šálkem voňavého čaje 
či kávy. My ve škole se však při jeho sestavení musíme vrátit 
do měsíce září, kdy jsme zahájili nový školní rok…letos tedy 
2024/2025.
Do lavic zasedlo celkem 26 žáčků, z toho 3 prvňáčci  
– A. Sedláčková, K. Špirková a J. Schod. Na významné cestě 
za vzděláním je doprovázeli rodiče, přišla je pozdravit sta-
rostka obce Ing. Martina Ludvíková a očekával je celý pe-
dagogický sbor. Třídnictví I. třídy (spojení 1. a 3. ročníku) 
převzala Mgr. Iveta Pokorná, která jako speciální pedagog 
pracuje taktéž jako metodik prevence a vedoucí školského 
poradenského pracoviště. Společně s ní působí v dané třídě 
i asistentka pedagoga Kateřina Špirková, DiS.
Třídní učitelkou II. třídy (2. ročník) byla pověřena Mgr. Rad-
ka Prokešová, garant výuky anglického jazyka na naší škole. 
Nejstarší ročníky (4. a 5.) zařazené do III. třídy vede jako 
třídní učitelka  Mgr. Marta Kopecká, která byla od 15.8.2024 
pověřena Zřizovatelem vedením školy. V odpolední době 

po vyučování přechází většina žáčků do ŠD, ve které  
v letošním roce pracují střídavě dvě vychovatelky, a to 
Bc. Michaela Nováková a Kateřina Špirková, DiS.
Tým pedagogů doplňují dva externisté, kteří pracují v rámci 
DPP následovně: Hana Dušková, studující PF Univerzity 
HK, vyučuje HV a výuku informatiky převzal na svá bed-
ra Ing. Pavel Tomeš. Tým zaměstnanců doplňuje školnice 
pí Marcela Šrámková, která taktéž zajišťuje pro žáky pitný 
režim a celoročně pracuje jako preventista požární ochrany.
Od září pracuje na naší škole i nově sestavená školská rada  
(J. Baše za zřizovatele, D. Sedláčková jako zástupce rodi-
čů a K. Špirková, DiS. jako zástupce školy). V měsíci říjnu 
schválila školská rada Výroční zprávu o činnosti školy za ob-
dobí 2023/2024, kterou jí předložila ředitelka školy. Tento 
dokument je zveřejněn na úřední desce na webu školy.
Výuka a vzdělávání probíhá podle ŠVP ZV „Učit se spolu 
a jeden od druhého,“ který čekají v blízkém období revi-
ze a další úpravy. Většina čtenářů zpravodaje měla zajisté 
možnost sledovat práci našich školáků na Facebooku školy, 
kdy se snažíme právě tyto aktivity co nejdříve zveřejňovat 
a umožňujeme nahlédnout Pod pokličku toho, co děti uva-
ří … zejména v pracovních činnostech, pohybových akti-
vitách a  ve výtvarné výchově. Velmi pěkná a zdařilá byla 
výstavka podzimních dekorací, které zhotovily pod vedením 
Mgr. Pokorné starší děti.
Ve škole probíhají taktéž tři projekty: krátkodobý s názvem 
„Sportuj ve škole – SVŠ,“ který má na starosti Bc. Nováko-
vá v rámci ŠD v období IX. – XII. 2024 a střednědobý „OP 
JAK – Inovativní vzdělávání,“ od 1.9.2023 do 31.8.2024. 
Managerem projektu a školním asistentem je Mgr. Kopecká, 
druhým školním asistentem je DiS. Špirková. Díky financím 
z daného projektu došlo k výměně starých PC stanic včet-
ně monitorů v počítačové učebně, ve všech učebnách jsou 
nové interaktivní dotykové tabule, sw licence, byly zakou-
peny robotické hračky, výukové programy i klasické školní 
pomůcky. Naše škola je již několik let zapojena do progra-
mu Ovoce do škol, kdy žáčci v pravidelných intervalech do-
stávají nejen ovoce, ale i zeleninu, citrusové plody či ovocné 
šťávy. Nad těmito dodávkami dohlíží pí Šrámková.
Čas plyne v naší škole jako voda a dnes, kdy sestavujeme náš 
příspěvek, vrcholí přípravy na adventní setkání, vánoční vy-
stoupení dětí a žáků v ličenském kostele a adventní jarmark.  
Vše ve spolupráci s Obcí a SDH Lično.

Závěrem
Nástup zimy je nablízku, světla ubývá a tmy přibývá. Snad 
právě v tomto období mají lidé k sobě blíž, rodiny tráví spo-
lečně více času ve svých domovech. Děti se těší na Mikuláše 
a na Ježíška, na dárečky a pohádky, přejí si bílý sníh…a ti 
starší zas na chvíle vzájemných setkání, pohody, dobrého 
jídla i moku. 
Právě takové Vánoce Vám, čtenářům zpravodaje, přejeme  
spolu s pevným zdravím a štěstím i po celý kalendářní rok 2025. 
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Hasiči
V uplynulém období jsme měli 
za úkol zajistit posvícení. Letos 
vyšlo na 24.8.2024.  Po dlouhé 
době jsme se rozhodli přesunout 
místo konání do areálu Sokola 
Lično, a to z několika důvodů. 
Areál je více vybaven na takové 
akce, a pokud se stavěl stan a pó-

dium, využilo se toho i pro akce následující. Odpoledne 
nám zahrála skupina Zázvorový čaj a večerem nás prováze-
la kapela  JK Band Jiřího Kárníka. Pro děti jsme připravili 
skákací hrad, který byl hojně využit. Pití a jídla bylo dost, jen 
pár kapek deště na chvíli přerušilo dobrou náladu a pohodu.
Věříme, že si odpoledne i večer všichni přítomní užili a bu-
diž nám to inspirací pro další podobné akce.
Ale nejsme tu jen pro to, abychom se bavili. Hlavně jsme 
připraveni na situace, abychom se snažili ochraňovat životy 
lidí a majetku. Nejinak tomu bylo v září. Předem avízované 
nebezpečí záplav jsme brali vážně a začali plnit pytle pískem, 
abychom byli připraveni v případě povodní zasáhnout. Řada 
skeptiků v našem státě bohužel varování před skutečnou ka-
lamitou zpochybňovala, ale následné dny ukázaly, že výzvy 
jsou nejen opodstatněné, ale velice potřebné. Nebudu zbyteč-
ně rozvádět situaci v Jeseníkách, v médiích byly ukázky dosta-
tečné pro to, aby si člověk udělal představu o skutečném dění. 
Naší obci se voda naštěstí vyhnula. Pravidelně jsme po celou 
dobu prováděli monitoring toku říčky Bělé, poldrů a rybní-
ka, který byl preventivně o půl metru upuštěn. Jediný výjezd 
se uskutečnil do ličenského mlýna, kde jsme pomáhali čistit 
česla od naplavenin a preventivně jsme pomocí pytlů s pís-

kem zajistili domek paní Hloupé pod mlýnem, kde voda 
hrozila nejvíce vylitím. Na podnět občanů a rozhodnutí ze 
zasedání zastupitelstva jsme ve spolupráci s Obecním úřa-
dem vyhlásili sbírku na pomoc zasaženým oblastem. Úkli-
dové prostředky a další potřebné věci mohli občané předá-
vat při volbách do naší hasičárny. Materiál následně převzali 
hasiči z Borohrádku, kteří ho převezli na místo, kde určitě 
našel uplatnění. Všem, kteří projevili solidaritu s lidmi, kteří 
v řadě případů přišli v několika minutách o vše, co celý život 
budovali, ještě jednou děkujeme. 
Nedílnou součástí činnosti SDH je i péče o svěřenou tech-
niku. S Fordem Transit jsme byli v Praze ve firmě Vesta 
Corson Auto na prohlídce a kontrole nástavby. Celé září 
Karel Joukl s Pavlem Faltou opravovali ve volných chvílích 
Liazku, u které byl problém s vodní pumpou a řemeny. Ně-
kteří členové sboru se také v září zapojili do celostátní akce 
Ukliďme Česko.
Pokládáme si za čest navštěvovat členy sboru u příležitosti  
jejich životního jubilea, a to od věku 50 let pravidelně po deseti 
letech a od věku 70 let po pěti letech. Letos jsme měli jednoho 
zvlášť významného jubilanta. Bratr Josef  Červinka oslavil v říj-
nu rovných 90 let. V průběhu setkání s ním jsme začali uvažo-
vat, zda jsme se minimálně o deset let nespletli. V těchto letech 
takový životní elán a fyzická pohoda? Toto si můžeme jen přát. 
Bratru Josefovi přejeme, aby mu to vše vydrželo co nejdéle.
Jelikož je tento zpravodaj poslední v letošním roce, dovolte 
nám, hasičům, popřát všem občanům krásné prožití Vánoc 
a do nového roku pevné zdraví a hodně úspěchů v životě 
osobním i pracovním.     

Za výbor SDH  Lično - Václav Kopecký

Co popřát naší škole? Zajisté stále šikovné a pilné žáčky, 
které u nás máme. Vstřícné rodiče, kteří se snaží přispívat 
k dobré komunikaci se školou.  Zachování kvalitního týmu 
zaměstnanců, který do své profesionální práce vkládá i kus 
svého srdce. 

Jak už to v pohádkách bývá, zbývá rozlousknout i posled-
ní oříšek. Najít pro tuto školu nového ředitele či ředitelku, 
osobnost, která dál ponese pomyslné žezlo. 

Za tým zaměstnanců ZŠ
Mgr. Marta Kopecká, ředitelka ZŠ a MŠ.

TJ Sokol

Ličenské pivozáří
Jak je v Ličně již tradicí, tak i letos  
7. září se v areálu TJ Sokol pořádal již 
jubilejní 10. ročník Ličenského Pivozá-
ří. Zahájení akce proběhlo ve 12.30 ho-
din a to soutěží ve vaření kotlíkových 

gulášů o pohár starostky obce. Této soutěže se zúčastnily 
čtyři skupiny místních i přespolních amatérských kuchařů. 
Vítězem se stal tým z Lična ve složení Tomáš Vilímek ml. 
a Petr Beneš. Gratulujeme.

Letošním ročníkem nás po většinu času provázel Ozzák 
v podání herce Martina Dejdara. Musíme uznat, že pan De-
jdar je opravdový profesionál a skvělý člověk. Jeho nasazení 
na tuto, pro někoho malou vesnickou akci, bylo skvělé.  Mo-
deroval nám soutěže, které naplánoval Michal Jindra s Pav-
lem Vosáhlem a na rozloučenou nám i zazpíval jeho oblíbe-
nou skladbu z filmu Šakalí léta - Na kolena. Dále zazpíval 
zpěvák Petr Kolář s doprovodem a na večer jsme pozvali 
skupinu Ozzy Tribute, Radio Jerevan a v konečném finále 
vystoupila Plazma Rock.
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Na akci jsme měli v nabídce 15 druhů piv. Občerstvení 
bylo bohaté. Počasí se nám vydařilo. Zúčastnilo se cca 1000 
účastníků.

Tenisový turnaj
V sobotu 21. září 2024 proběhl v areálu TJ Sokol Lično  
turnaj dvojic (čtyřher) v tenise, kterého se zúčastnilo 10 
dvojic. Hráči byli losem rozděleni do dvou skupin A a B po  
5 týmech. Ve skupině se tudíž odehrály 4 zápasy. Letošní tur-
naj doznal jedné významné změny. Bývalo zvykem, kdy se 
na turnaji sešel sudý počet hráčů a polovina z nich byla vy-
brána jako kapitáni, kteří si následně k sobě vylosovali svého 
spoluhráče. Letos si hráči utvořili své týmy již před turnajem.
Zápasy se hrály na 1 vítězný set bez časového omezení. 
Ze dvou 5-ti členných skupin postoupily dva nejlepší týmy 
do semifinále. Zbylé týmy sehrály své duely o umístění 

a to tak, že páté týmy 
ve skupině hrály o 9. 
místo, čtvrté týmy  
o 7. místo a třetí týmy 
o 5. místo.
Semifinále se hrálo kla-
sickým, již zažitým sty-
lem. První ze skupiny 
A se utkal s druhým ze 
skupiny B a první ze 
skupiny B s druhým ze 
skupiny A.
Letošní konkurence 
byla jako každý rok sil-
ná. Je vidět, že většina 
hráčů hraje pravidelně, 
což se projevuje na je-
jich výkonech, a dostat 
se tak mezi nejlepší je 

stále těžší a těžší. 
Nicméně vyhrát může jen jeden, a tak se o první místo 
střetli ti nejlepší. Byla to vskutku pěkná podívaná, která při-
nesla nejen pro samotné hráče notnou dávku emocí. A tak 
na nejvyšším stupni stanuli Jiří Hlaváček s Markem Zezul-
kou. Na druhém místě se po tuhém boji umístili Kamil Širo-
ký s Martinem Paštikou. Třetí místo obsadil Pavel Vosáhlo 
s Pepou Zárybnickým.
Rád bych zmínil ještě jednu změnu na letošním turnaji, než 
která se týkala organizace uvedené v úvodu článku. Letos 
byla jedna dvojice ryze ženská. Bětka Bahníková se svou ka-
marádkou Magdou Čechovou z Kostelce nad Orlicí, které 
hrají závodně za hradecký Černilov a jedna dvojice smíšená, 
kdy Anežka Plašilová odehrála turnaj se svým tátou Hon-
zou. Holky předváděly opravdu parádní tenis, na který bylo 
radost se koukat. Takže budeme doufat, že je tato zkušenost 
tenisově obohatila a příští rok se zúčastní znovu. 
A jak už tomu tak bývá, každá akce se neobejde bez občer-
stvení. Takže na ohni se od rána točila tradičně kuřata, gri-
lovaly se klobásy a k pití od limonády přes vodu až samotné 
pivo. Každý si přišel na své.
Všem hráčům a fanouškům děkuji za účast v roce 2025 opět 
na kurtech.

Drakiáda
Dne 12. října se konal již druhý ročník akce Drakiáda. Pů-
vodní termín 5. října jsme museli zrušit kvůli velmi špat-
né předpovědi počasí, která se nakonec naplnila a posunuli 
jsme akci o týden později, což se velmi vyplatilo, protože 
počasí se nám vydařilo a přišlo hodně dětí. Na obloze létala 
spousta draků a jak to tak bývá, nějaký ten drak se občas 
vydal na nekontrolovatelný let. Stává se, hlavně že je legrace 
…
Jako poděkování za pomoc při přípravách na různé akce, 
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které se na hřišti konají, jsme pro všechny účastníky Draki-
ády připravili občerstvení ve formě grilovaného masa zdar-
ma. 

Atletika
Každou neděli od 16 do 17.30 hodin probíhá v naší tělo-
cvičně trénink atletických disciplín pod vedením manželů 
Samkových a nově i Mariana Kvašňovského. Není to pro 
děti nic složitého, skáče se, běhá se, šplhá se, probíhají ko-
lektivní míčové hry… a to vše pro utužení zdraví a kolek-
tivního ducha. Děti to velmi baví, průměrná účast je kolem 
patnácti dětí.
Tato příprava vrcholí vždy v březnu okresními závody 
a ti nejlepší postoupí do krajských závodů, které se konají 
v květnu.
Noví sportovci jsou stále vítáni, stačí se v neděli přijít podí-
vat a zkusit to.

Cvíčo pro děti
Již to bude rok, co u nás Klára Janíková rozjela cvíčo pro 
děti ve věku 1-5 let. Děti cvičí s rodiči nebo i s prarodiči, 
cvičí se na pohybové básničky, senzomotorická a balanční 
cvičení a trošku jógy.
Při cvíču se využívají různé sportovní pomůcky - balony, 
obruče, padák, švédská bedna a spousta ostatních věcí.
Cvičení je vždy v úterý v 16:30-17:30 hodin budeme rádi, 
když se zapojí i další cvičenci.

Stolní tenis
Každý pátek 17:30-19:00 hodin probíhá v tělocvičně trénink 
ve stolním tenise. Tato příprava vyvrcholí 18.4.2025 turna-
jem, pod vedením Zdenka Nováka a rovněž v tělocvičně.
Kdo máte chuť si zahrát, tak jste vítáni.

Tenis pro děti
Jak už víte, podařilo se nám v Ličně rozjet a oživit tenisové 
kurty a to formou přípravy mladých tenistů. Děti nám tré-
nuje pí. Bahníková z Kostelce nad Orlicí. Kurzy probíhají 
od jara do podzimu každou středu od 17:30 hodin na teni-
sových kurtech v Ličně a v zimním období v tenisové hale 
v Kostelci nad Orlicí.  
Jsme rádi, že to dětí baví a stále se v hojném počtu účastní.

Závěrem
Naše hřiště se stalo středobodem sportovních a kulturních 
akcí, buďme rádi za to, co tu máme a važme si všech, co 
obětují svůj volný čas pro nás všechny.  Věříme, že společ-
né setkávání obecní život utuží a povede ke spokojenému 
soužití. 
Letošní rok je pomalu za námi a tak nezbývá než se s vámi 
rozloučit, poděkovat a popřát krásné Vánoce, hodně štěstí, 
zdraví a rodinné pohody v novém roce.

Plánované akce
• 31.12.2024   Silvestrovský pochod
• 1.Q 2025      Karneval
•   7.2.2025     Zabíjačkové hody
• 22.2.2025     Výroční schůze
•   1.3.2025     Ostatkový průvod
• 18.4.2025     Turnaj ve stolním tenise

Za TJ Sokol Martin Šesták, předseda

„Tati, já jedu na repre!“
Tak tuhle větu jsem uslyšel jeden večer, když už jsem skoro 
usínal koncem srpna letošního roku. Jak to vlastně začalo, 
to vám zkusím v krátkosti přiblížit, jelikož mi přijde tento 
příběh pro Sokol a rozvoj sportu v naší obci zajímavý.
Ne každý občan mě asi zná, takže začnu krátce u sebe. Jme-
nuji se Jan Baše a vyrostl jsem v Ličně. Od mala jsem byl 
vedený spíše k práci kolem domu a zemědělství, na sport 
nebyl prostě čas. Pouze jsem reprezentoval ličenské hasiče, 
na což velmi rád vzpomínám, protože pod vedením Roma-
na Samka jsme dosáhli na posty nejvyšší! Když jsem dostu-
doval, oženil se a postavil dům, narodil se mi syn, též Jan 
Baše. A jak to taky chodí, otec má jisté ideály a samozřej-
mě jsem si trochu myslel, že půjde v mých stopách. Jednou 
za mnou přišla žena Kamila, že jedou s Honzou do Černí-
kovic na fotbal. V duchu sem si řekl, co tam budou dělat, 
z titulu mého zaměření, a tam nastal zlom. Honzovi bylo 
tenkrát asi 6 let, byl podzim, kdy v Černíkovicích v Sokolu 
hrálo hodně málo kluků spíš starších kategorií. Po návratu 
mi doma řekli, že mají přijet znova! Po druhé už jsem byl 
u toho a tenkrát jsem se ptal pana Stodůlky, co na Honzovi 
vidí? On odpověděl, že tam dlouho takový kluk nebyl. Tré-
ninky tenkrát vedl Kuba Jedlinský a hráli jen starší přípravku 
v dětské kategorii. V sobotu se mělo jet do Kostelecké Lho-
ty. Bylo podzimní chladné ráno, naložil jsem Honzu a jeli 
jsme na náš první fotbal. Ke konci zápasu, kdy možná bylo 
už o výsledku rozhodnuto, tak Kuba řekl: „Honzo, vem si 
dres a jdi rozdávat fotbalovou radost!“ Já jako otec trochu 
trnul, protože Honza běhal pod nohama kluků ze čtvrté 
třídy, tedy o dvě kategorie starších. Třeba po boku Pavla 
Preclíka, jenž pro něho byl dlouho vzorem. Honza sem tam 
sebral balón a někam nahrál, nebylo to jen takové zakopnu-
tí! Tam jsem viděl, že v něm něco bude. 
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Hned o Vánocích toho roku dostal od Černíkovic soupra-
vu a na jaře už hrál častěji. Potom kluky převzal trenér Josef  
Cejpek, který tenkrát končil u A týmu a nevěděl do čeho jde. 
Základna se malinko rozrostla a přibylo dětí do dalších kate-
gorií, bylo více příležitostí a Honza tak nastupoval za mladší 
i starší přípravku. Času, který strávil na pažitu, bylo hodně, 
což mi dalo možnost poznat tu krásu kolem sportu - fotbalu 
a taky spoustu přátel, kteří v Černíkovicích dělají fotbalu tu 
pravou atmosféru. 
Nebyly to jen úspěchy, ale i zklamání, kdy kluci na hřišti bre-
čeli kvůli prohře, a se svým kamarádem Michalem Novotným 
je musel trenér Cejpek dál motivovat! Jemu se to dařilo a kluci 
pod jeho vedením udělali velké pokroky. V roce 2017 na finá-
lovém turnaji mladších přípravek v Rychnově nad Kněžnou 
vybojovali krásné druhé místo z původního osmého místa 
v tabulce. Když bylo pěkné počasí, jezdili jsme na trénink 
na kole, z počátku jsem Honzu do kopce tlačil, netrvalo ale 
dlouho a já Honzovi přestával stačit a mizel mi v zatáčkách 
směrem na Černíkovice. Já se tak díky jemu vybičoval alespoň 
k pravidelné jízdě na kole. Tím, že je ten typ “na co sáhne, tak 
to mu ve sportu jde”, reprezentoval jak školu, tak TJ Sokol 
Lično třeba na amatérských atletických závodech, kde se sem 
tam umístil na bedně. Dost často dostával příležitosti repre-
zentovat okres ve fotbale v kategorii U9 a U10, kde pod ve-
dením Miloše Gajdy dosáhli nemalých výsledků a vozili domů 
medaile, jak z turnajů na trávě, tak i v hale.
V roce 2018 neměl kdo jet reprezentovat okres ve fotbalové 
dovednosti na krajské kolo do Náchoda - Honza tam odsud 
nakonec přivezl s trenérem Cejpkem zlato. To už jsem za-
čal více pronikat do tajů fotbalu a nenechal si ujít žádný zá-
pas. Byly to takové fotbalové víkendy, kdy někdy Honza hrál 
za mladší žáky a pak za starší a občas naskočil i za dorost, to 
ale bylo již souklubí Černíkovice-Solnice. 
V období covidu to pro Honzu nebylo jednoduché, jeho ži-
vot jako by se zastavil, ale trenér Gajda kluky motivoval k do-
mácím aktivitám. Honza nikdy nezahálel, vždy dělal něco na-

víc, chodil běhat a sportu nedal spát. Na jaře, když se situace 
uvolnila, hráli kluci krajský přebor starších žáků. Tenkrát měl 
Honza navrch a střílel jeden gól za druhým. Myslím, že jich 
tenkrát možná byla i stovka! Následující rok se kluci stali kraj-
skými přeborníky ve své kategorii. 
Přišel čas, kdy Honza na konci sedmé třídy dostal nabídku 
od Fotbalové asociace České republiky do fotbalové akade-
mie v Hradci Králové, a my jako rodiče stáli před těžkým roz-
hodnutím. Já jako fotbalista analfabet vůbec nevěděl, radil se 
s trenéry. Na konci dovolené v srpnu 2022 došlo po jednom 
zaváhání opět k nabídce a Honza na začátku osmé třídy na-
stoupil již do Hradce Králové do školy a do akademie FAČR, 
aby mohl trénovat více. Hrál sice podzim ještě v Solnici, ale 
během zimní přípravy přestoupil do FC Hradec Králové 
a hrál tak za kategorii U14 a rok poté již byl pravidelně v zá-
kladu za kategorii U15. V průběhu toho jezdil stále reprezen-
tovat i kraj na určité turnaje po republice. 
A nyní se pomalu dostáváme k samotnému nadpisu. Honza 
letos hraje v Hradci Králové v kategorii U16 na postu střední-
ho defenzivního záložníka, kde občas dostane důvěru a nosí 
i kapitánskou pásku. Dále je součástí kádru České fotbalové 
reprezentace U16 pod vedením trenéra Kulvajta a dostal se 
tedy mezi TOP 70 hráčů své kategorie. V srpnu se účastnil 
soustředění reprezentace v Nymburce. Od té doby čeká, jest-
li bude povolán do nějakého zápasu, aby tak reprezentoval 
Českou republiku. Jeho vrstevníkům, se kterými absolvoval 
akademii, se to již povedlo, tedy gratuluji Michalu Gajdovi 
a Dominiku Cvejnovi. 
Pro mě ale Honza dosáhl maximum a jsem na něho obrovsky 
pyšný. On sám ale nemá dost a tvrdě na sobě maká. Jako ro-
dič obdivuji jeho píli. Občas už jdu spát a on unavený po zá-
pase ještě dlouho do noci poctivě cvičí a protahuje se. Možná 
má tu pracovitost po mně a jsem neskutečně šťastný, že jsem 
poznal, co je sport a fotbal. Prosím, podporujte děti a nechte 
je jít za svým cílem! Já byl často tvrdý a Honza to se mnou 
neměl vůbec lehké, ale je tam, kde je, a já měl tu možnost být 
u toho.
Nemá to jen ta pozitiva, ale rozhodně je to životní zkušenost, 
kterou jsme zažili jen díky tobě, Jendo! Těším se, až přijde 
tvůj čas, jak ti často říkám, ať netlačíš na pilu! Samozřejmě je 
to práce celé rodiny a trenérů, ale musím říct, že je to krás-
ný pocit. Další skutečnost je ta, že jsem Honzu nikdy nikam 
netlačil a nedomlouval jsem mu žádnou protekci, vše dělá ze 
své vlastní vůle a přesvědčení, což je, myslím, hodně důležité. 
Jsem moc rád, že jsem mohl rozepsat tento příběh a podělit 
se tak o naši radost! 
Bylo by pěkné, možná bychom tímto mohli rozjet pokračo-
vání příběhů a podělit se navzájem o úspěchy svých blízkých 
a ratolestí. Měli bychom možnost dozvědět se o šikovných 
lidech, které vedle sebe máme! Naše radost bude jistě umoc-
něna spolu s českým příslovím: Sdílená radost, dvojnásobná 
radost.

Jan BašeJan Baše ml. (vlevo)
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Včelaři Lično – Český svaz včelařů, základní organizace Lično
Překulilo se léto, přešlo v podle-
tí a máme před sebou zimní měsíce. 
Letošní rok byl výjimečný zjm. velké 
snůšky melecitózního nebo cemen-
tového medu, který se projevil téměř 
u všech včelařů naší základní organi-
zace. Jak jsem psala již minule, jedná 
se o med, který rychle zkrystalizuje 

v plástvích a nejde vytočit. Někteří z nás se snažili rámky 
s medem rozmočit a vrátit do úlů pro přepracování, někteří 
mají rámky uložené a uchystané na jarní rozšiřování včel-
stev, kdy se tyto trámky namočí a dají do spodního nástavku 
a včely med spotřebují pro svůj jarní rozvoj. Příští rok zjis-
tíme, která z variant využití se více uplatnila. Každopádně 
melecitóza přinesla včelařům značné ztráty. Také je zajímavé 
– alespoň podle mého sledování – že med postižený meleci-
tózou, který se podařil stočit (i když za poměrně značného 
úsilí) z letošní letní snůšky, tolik necukernatí a do dnes je 
tekutý. I když se jedná o krásný tmavý lesní med, který by 
byl touto dobou dávno zkrystalizovaný.
V letošním roce jsme v naší základní organizaci léčili v nor-
málním režimu, protože kleštík varroa destructor byl rok 
před tím zaléčen dobře a včelstva nevykazovala vysokou 
nákazu. Vyzkoušeli jsme v loňském roce již aplikovanou 
a dobře kvitovanou léčbu kyselinou mravenčí přípravkem 
Formidol. Vynechali jsme Gabon, ale hned z podzimu jsme 
začali léčit opět Varidolem. Podle počtu výskytu kleštíka 
někteří dvakrát, někteří i třikrát. Nyní v prosinci nás čeká 
ještě léčení aerosolem Varidolu u těch včelařů, kteří budou 
mít zájem. Léčení proběhne pravděpodobně o víkendu 
14.12.2024. Všichni včelaři budou včas osloveni.
Po lednovém sběru měli se tedy dozvíme, zda jsou včelstva 
zdravá a jejich přezimování nebude tolik ohroženo. Opět 
připomínám, že vzorky zimní měli musí být odebrány po ta-
kové lhůtě od provedeného podzimního ošetření včelstev, 
aby nebyl k vyšetření odevzdán léčebný spad. Podložky 
musí být očištěné a do včelstev položeny kolem Nového 
roku. Vzorky měli se odebírají nejdříve za 30 dnů od dne 
vložení čistých podložek na dna úlů a musí být odevzdány 
k vyšetření do 15. 2. 2025. Informace o sběru spadu měli 
budou našim členům zaslány SMS, stejně tak jako termín 
výroční členské schůze, který bude v termínu počátkem 
února. Po vyhodnocení spadu budeme dále řešit jarní ná-
těr povinný u chovatelů se spadem vyšším než 3 roztočů 
na včelstvo do 15.4.2025.
O celkové problematice vývoje včelařství jsme byli infor-
mováni 23.října 2024 na schůzi Okresního výboru Českého 
svazu včelařů Rychnov nad Kněžnou, kde jsme se dozvědě-
li řadu nových informací. Nejprve jsme byli seznámeni se 
Zprávou o průběžném hospodaření organizace. MVDr. Zu-

zana Stará nás seznámila s novinkami a připomněla povin-
nosti týkající se léčení a hygieny práce, které jsou součástí 
Metodiky kontroly zdraví. Součástí je také vedení Záznamu 
o léčení včelstev a jeho uchovávání po dobu 3 let. Metodika 
pro rok 2025 bude zveřejněna v prosinci na stránkách www.
svscr.cz, www.vcelarstvi, www.beedol.cz.
Dále bylo základním organizacím připomenuto, že rok 2025 
je volebním rokem, takže bude třeba na svých výročních 
schůzích zvolit členy výboru. Připomínám členy současného 
výboru naší ZO: členové výboru: předseda Ing. Martina Lud-
víková, místopředseda Pavel Žid, jednatel Hana Dokulilová, 
pokladník Josef  Falta, referent pro zdraví včel Václav Martí-
nek, členové kontrolní komise: předseda Bohuslav Hochmal, 
místopředseda Josef  Tomeš, člen Roman Šrittr. Na naší vý-
roční schůzi budeme volit členy nové, proto si připravte své 
návrhy. Pravděpodobně dojde k obměně členů, proto zapře-
mýšlejte, zda byste byli ochotni funkci ve výboru přijmout.

Věřím, že se nám nadále bude dařit udržovat naše včelstva 
v dobré zdravotní kondici a společně budeme řešit proble-
matiku této krásné a chvályhodné včelařské činnosti.
Přeji všem krásný adventní čas, pokojné Vánoce a všechno 
nejlepší do roku 2025.
Chtěla bych v závěru také poděkovat obcím, které na nás 
pamatují ve svých rozpočtech a poskytují nám finanční pro-
středky na rozvoj naší činnosti.

Ing. Martina Ludvíková, předseda ČSV ZO Lično
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Společenská kronika

50 let
Burket Jiří, Lično /září/
Hodková Ilona, Lično /září/ 
Marek Libor, Lično /říjen/
Dostálová Nicol, Radostovice /říjen/

60 let
Klapalová Dagmar, Lično /říjen/
Krystufová Martina, Lično /říjen/

70 let
Štěpánová Eliška, Lično /září/
Vodová Eva, Lično /listopad/
Řičař Josef, Ostašovice /prosinec/

75 let
Gašparová Božena, Lično /říjen/
Podstavek Jan, Lično /listopad/
Podsztavková Emília, Lično /prosinec/

Odešli z našich řad:
Malý Zdeněk, Ostašovice /červenec/
Kollert Roman, Ostašovice /srpen/

Malý Milan, Lično /srpen/

80 let
Plachý Stanislav, Lično /září/

81 let
Larisch-Mönnichová Olga, Lično /listopad/

84 let
Jedlinský František, Lično /září/

87 let
Bašová Anna, Lično /říjen/
Baše Karel, Lično /říjen/
Tkadlecová Anežka, Lično /prosinec/

90 let
Červinka Josef, Lično /říjen/

92 let
Valentová Miroslava, Lično /říjen/
Fňouková Emílie, Ostašovice /listopad/

Přehled jubilantů za 3. – 4. čtvrtletí 2024:

Všem oslavencům gratulujeme!

Dobrovolný hudební sbor Ličeňák a SDH Lično
vás srdečně zvou na tradiční

adventní koncert
3. adventní neděli 17. prosince 2023 

od 17 hod.
v kostele Zvěstování Páně v Ličně.

Bohaté občerstvení zajištěno. 

Vstupné na koncert je dobrovolné
 a bude darováno kostelu na obnovu interiéru. 

Přijďte s námi strávit příjemný adventní podvečer.

Dobrovolný hudební sbor Ličeňák a SDH Lično
vás srdečně zvou na tradiční

adventní koncert
3. adventní neděli 17. prosince 2023 

od 17 hod.
v kostele Zvěstování Páně v Ličně.

Bohaté občerstvení zajištěno. 

Vstupné na koncert je dobrovolné
 a bude darováno kostelu na obnovu interiéru. 

Přijďte s námi strávit příjemný adventní podvečer.

Dobrovolný hudební sbor Ličeňák
vás srdečně zve na tradiční

adventní koncert
4. adventní neděli 22. prosince 2024 

od 17 hod.
v kostele Zvěstování Páně v Ličně.

Vstupné na koncert je dobrovolné
 a bude darováno kostelu na obnovu interiéru. 

Přijďte s námi strávit příjemný adventní podvečer.
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 Přejeme Vám všem
 šťastné a veselé prožití svátků

vánočních spolu    
 se svými blízkými a radostný

a pohodový rok 2025.

 Zároveň připojujeme poděkování 
 za Vaši důvěru a spolupráci.

Obec Lično

Trocha poezie potěší
MIKULÁŠ

Dneska večer až se setmí
přijde k nám Mikuláš,

čtyři čerti, jeden anděl
vedle něho budou stát.

Čerti budou chlupatí
od hlavy až po paty.

Anděl v bílém, v koši dárky,
Mikuláš je rozdá dětem.

ADVENT
Čas adventní

ozdobí větve s chvojí
do věnce spletený.

Čtyři svíčky
vněm stojí,
čtyři týdny,

v čase nedělním,
jedna po druhé
se rozsvěcejí.

Nastal čas zrození
Boží hod vánoční.

Jan Dawidko
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Nechte si vyvézt své odpadní vody od profesionálů
Nabízíme vývoz obsahu domácích jímek, žump a septiků.

Používáme moderní vůz se sací nástavbou s dosahem hadic až 30 metrů.
Služby nabízíme v okruhu 30 kilometrů okolo Rychnova nad Kněžnou.

Ceník likvidace odpadních vod a stanovení limitních hodnot maximálního znečištění
dovážených odpadních vod k likvidaci na ČOV Rychnov nad Kněžnou

Druh OV Limity maximálního znečištění OV Cena likvidace OV (Kč/m³)
Žumpa CHSK do 2.500 mg/l 65,00
Septik 1 CHSK 2.501 – 7.500 mg/l 125,00
Septik 2 CHSK 22.000mg/l a více 325,00

Koncentrované vody CHSK do 60.000mg/l 500,00

Žumpa – řídké OV bez zahuštění
Septik 1 - vývoz OV prováděn pravidelně maximálně do 2let;

Septik 2 - letité husté OV, téměř nejde čerpat
Koncentrované vody - např. potravinářské, podmínkou biologická rozložitelnost,

množství omezené dle kapacity ČOV.

V případě zájmu nás můžete kontaktovat:
prostřednictvím kontaktního formuláře www.vakrk.cz/zumpy-jimky-septiky/
emailem na adresu cov.rychnov@vakrk.cz, telefonicky na čísle 770 155 354
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Svoz komunálního odpadu v r. 2025  a poplatek za psa
Na základě vyhlášky je stanoven poplatek pro rok 2025 
za trvale hlášeného občana, osobu trvale se zdržující a ob-
jekt bez trvalého pobytu v obcích Lično, Ostašovice, Rado-
stovice 

ve výši 800,- Kč na osobu a rok.
Poplatek se týká odvozu a ukládání komunálního, nebez-
pečného, separovaného a objemného odpadu a bioodpadu. 
Poplatek je splatný od 1. 1. 2025 do 30. 4. 2025. 
U cizích osob (lidé, kteří nemají v obci trvalý pobyt) je sta-
novený příspěvek ve stejné výši tj. 800,-Kč bez DPH, částka 
vč. DPH k úhradě tedy činí 968,-Kč na osobu a rok.
Známku je možné si vyzvednout zdarma pro domácnost 
jejím zástupcem do 17. ledna 2025. Po tomto datu nebude 
popelnice bez známky vyvezena. 
Platbu je možné provést na účet Obce Lično  
č. 316945174/0300.

!!!POZOR na změnu čísla účtu
a platbu pošlete až po 1. 1. 2025!!!

Variabilní symbol: Lično 13400 + Vaše č. p.; Ostašovice 
13404 + Vaše č. p.; Radostovice 13406 + Vaše č. p. (např. 
Lično1340017, Ost.1340403, Rad 1340607) nebo hotově 
v úřední dny v kanceláři Obce. 

Známka musí být přilepena na suchý, odmaštěný povrch 
popelnice na viditelném místě. Popelnice musí být popsá-
na číslem popisným. Všechny ostatní známky mějte od-
straněny. Pozor: Neoznačené popelnice a pytle přistavené 
mimo popelnici nebudou odvezeny. 

V obcích Lično a Ostašovice bude svoz komunálního od-
padu prováděn pomocí popelnic a v Radostovicích za po-
moci kontejnerů 1100 litrů. Svoz separovaného odpadu 
bude prováděn dosavadním způsobem. Právnické a fyzic-
ké osoby podnikající v obcích Lično a Ostašovice mohou 
využít systém likvidace pouze separovaného odpadu a se-
psat dohodu o likvidaci separovaného odpadu. Pro svoz 

komunálního odpadu si musí sjednat poskytování této 
služby přímo s firmou, zajišťující svoz odpadu.

Sběrné místo odpadů obce Lično č.p. 82 (bývalé JZD)
Zařízení slouží k dočasnému shromažďování odpadů kate-
gorie ostatní odpad, nebezpečný odpad a výrobků s ukon-
čenou životností a na zpětný odběr (použité elektrospotře-
biče, pneumatiky a baterie a monočlánky).

Provozní doba zařízení – pouze v týdnu svozu komunál-
ního odpadu (tzn. každý sudý kalendářní týden).

Letní období (od 1.3. do 31.10.) Středa: 16:00 - 18:00; 
Sobota: 9:00 - 11:00 
Zimní období (od 1.11. do 28.2.) Sobota: 9:00 - 11:00

Sběrné místo slouží bezplatně občanům, kteří mají trvalý 
pobyt na území obce Lično, a chatařům, kteří mají na území 
obce ve vlastnictví nemovitost. Občané i chataři musí mít 
zaplacen poplatek za provoz systému shromažďování, sbě-
ru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů na území obce Lično. 

Uložení odpadu na sběrném místě není povoleno pod-
nikatelským subjektům!

Poplatek za psa pro r. 2025 je stanoven ve výši: 100,- Kč/
pes, další pes stejný majitel 200,- Kč. Pokud jej platíte přes 
účet, přičtěte platbu k poplatku za odpad. 

Změnu jako je např. nový pes nebo pes, který pošel, jsou 
občané povinni nahlásit do 30-ti dnů ode dne změny, jinak 
jsou povinni poplatek uhradit. Děkujeme.

V Ličně dne 18.11. 2024

Měsíc Svozový den - pátek Měsíc Svozový den – pátek
Leden 10., 24. Červenec 11., 25.
Únor 7., 21. Srpen 8., 22.
Březen 7., 21. Září 5., 19.
Duben 4., 18. Říjen 3., 17., 31.
Květen 2., 16., 30. Listopad 14., 28.
Červen 13., 27. Prosinec 12., 26.

Svozový plán pro komunální odpad:



STEZKA K LIČNU OD KŘIŽOVATKY K ČERNÍKOVICÍM

LÁVKA K SOKOLU



PŘÍSTŘEŠKY V LIČNĚ A OSTAŠOVICÍCH - realizace jaro 2024 - 30. 8. 2024
Celkové náklady: 735.983,-Kč, dotace 588.786,-Kč, náklady obce 147.197,-Kč

HŘBITOVNÍ ZEĎ KOLEM KOSTELA - realizace červenec - srpen 2024
Celkové náklady: 415.295,-Kč, dotace 394.530,-Kč, náklady obce 20.765,-Kč


